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Drodzy Mieszkańcy
Gminy Kamieniec Ząbkowicki
Zapraszamy do lektury 
nowego, letniego  wyda-
nia Wiadomości Kamie-
nieckich.
W Pałacu Marianny Orań-
skiej na dobre rozpoczął 
się sezon turystyczny. Tu-
ryści bardzo licznie odwie-
dzają nasz Pałac, co oczy-
wiście ogromnie wszystkich 
cieszy. Mamy nadzieję, że 
w tym roku ruch turystycz-
ny będzie jeszcze większy 
niż w roku ubiegłym, kiedy 
Pałac odwiedziło prawie 80 
tysięcy osób. Na pewno w 
najbliższych latach ta licz-
ba będzie się zwiększać i 
ilość zwiedzających na po-
ziomie 150 tysięcy rocznie 
stanie się standardem dla 
naszego obiektu. Więcej 
na ten temat przeczytamy 
na stronach 2 i 3. 
Udało się znaleźć wyko-
nawcę budowy farmy fo-
towoltaicznej w Kamień-
cu Ząbkowickim. Na jej 
budowę gmina pozyskała 
15 milionów złotych ze 
środków zewnętrznych. 
Wkład własny gminy ma 
wynosić około 2 milionów 
złotych. 
Do końca lipca ma trwać 
przebudowa drogi na 
osiedlu XXX - lecia w Ka-
mieńcu Ząbkowickim, a 
we wrześniu zakończą 
się prace przy budowie 
budynku komunalnego. 
Inwestycja została zreali-
zowana  przy wsparciu 
ze strony Banku Gospo-
darstwa Krajowego w wy-
sokości 85% wartości in-
westycji. W Starczowie 
zakończono budowę 
zbiornika retencyjnego, 
zaś w  Sosnowej wykona-
no odmulenie nieczynne-
go zbiornika i przystoso-

wanie go do gromadzenia 
wody. Wszystko to ma 
chronić mieszkańców przed 
skutkami nawałnic. 
Niebawem mają zakoń-
czyć się ostatnie prace 
budowlane na terenie 
kompleksu sportowo - re-
kreacyjnego „Kamienieckie 
Doły” w Kamieńcu Ząbko-
wickim.
Centrum Integracji Spo-
łecznej w Kamieńcu Ząb-
kowickim obchodzi w tym 
roku dziesiątą rocznicę 
swojego istnienia. Przez 
ten czas aktywność w cen-
trum podjęło ponad pół ty-
siąca osób, a łączna kwota 
świadczeń integracyjnych 
pozyskanych przez samo-
rząd dla uczestników wy-
niosła prawie 5,5 miliona 
złotych. 
W biuletynie podsumo-
wujemy tegoroczne Świę-
to tulipanów” oraz inne 
lokalne uroczystości. Za-
chęcam do przeczytania 
nowego wydania Wiado-
mości Kamienieckich, ży-
cząc wszystkim wspania-
łych wakacji.

 Z poważaniem 
 Marcin Czerniec
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ROZMOWY

W ramach funduszy nor-
weskich, oprócz środków 
na remonty, znalazły 
się również pieniądze 
na działania kulturalne, 
dzięki którym na tury-
stów i mieszkańców 

SEZON TURYSTYCZNY 
W PEŁNI,
PAŁAC CZEKA 
NA TURYSTÓW
W Pałacu Marianny Orańskiej na dobre rozpoczął się sezon tury-
styczny. Turyści bardzo licznie odwiedzają nasz Pałac, co oczywiście 
ogromnie wszystkich cieszy. Mam nadzieję, że w tym roku ruch tu-
rystyczny będzie jeszcze większy niż w roku ubiegłym, kiedy Pałac 
odwiedziło prawie 80 tysięcy osób. Na pewno w najbliższych latach ta 
liczba będzie się zwiększać i ilość zwiedzających na poziomie 150 ty-
sięcy rocznie stanie się standardem dla naszego obiektu - mówi bur-
mistrz Marcin Czerniec. 

czekają dodatkowe 
atrakcje, na które moż-
na rezerwować miejsca 
przez internet. Jednym 
z ostatnich przykładów 
była nocna obserwa-
cja nieba, czy kolejne 

już nocne zwiedzanie 
zabytku,  które przycią-
gają rzesze chętnych. 
Szczegóły planowanych 
imprez są zamieszczone 
na stronie internetowej. 
- Całość została roz-

pisana na dwa kolejne 
lata, które będą obfi-
tować w całe mnóstwo 
interesujących wyda-
rzeń - informuje bur-
mistrz.  
Głównym zadaniem 
wykonywanym dzięki 
funduszom norweskim 
jest odbudowa tarasów 
Pałacu. Dzięki dodatko-
wym środkom pozyska-
nym z Polskiego Ładu 
udało się zrewitalizować 
całość założenia, które 
już wkrótce stanie się 
wyjątkową atrakcją dla 
zwiedzających. Prace 
mają zostać ukończo-
ne na początku 2024 
roku. Kolejna wiosna 
powita więc turystów 
taką panoramą, jaką 
ostatni raz można było 
oglądać przed zakoń-
czeniem drugiej wojny 
światowej. 
Przypomnijmy, że od-
twarzamy krok po kroku 
zbudowane ponad 150 
lat temu pałacowe tarasy.
Niestety po wojnie ule-
gły dewastacji, a wraz z 
nimi wiele pięknych rzeźb. 
Ogłoszony  został prze-
targ na wykonanie pod-
łogi głównego tarasu, na 
który wyjście prowadzi z 
sali balowej. Zgodnie z 
decyzją konserwatora 
zabytków zostanie ona 
zrobiona z ciemnego 
łupka naturalnego. Na 
rewitalizację powierzch-
ni wielkości około 800 
metrów kwadratowych 
gmina pozyskała pienią-

dze z ministerstwa kul-
tury.
Odtworzona zostanie w 
całości Kolumna Zwy-
cięstwa, zniszczona po 
drugiej wojnie świato-
wej. 
- Można powiedzieć, 
że będzie to historycz-
na chwila, ponieważ 
Kolumna została usta-
wiona na zakończenie 
budowy Pałacu. Teraz 
też będzie symbolem 
ukończenia rewitaliza-
cji założenia tarasowo 
- ogrodowego - mówi 
Marcin Czerniec. 

Ceny biletów zostały 
zwiększone 25 na 27 
złotych. 
- Gdy Pałac został udo-
stępniony do zwiedza-
nia próbowano mówić, 
że ceny są zbyt wyso-
kie. Dzisiaj wszyscy 
wokół mają już znacz-
nie droższe bilety. Uwa-
żam, że 27 złotych za 
dwie godziny zwiedza-
nia z przewodnikiem 
jest bardzo konkuren-
cyjną i atrakcyjną ofer-
tą. Mam nadzieję, że w 
najbliższej przyszłości 
zostaną otwarte histo-
ryczne ogrody opata. 
Warto będzie po zwie-
dzeniu Pałacu wstąpić 
do ogrodów i zobaczyć 
jak wyglądało założe-
nie opactwa cyster-
sów kamienieckich w 
XVIII wieku dodaje bur-
mistrz. 
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 Już niebawem zakoń-
czy się remont oficyny 
w Pałacu. W przyszłości 
w obiekcie ma powstać 
Centrum Edukacji Eko-
logicznej. Data otwar-
cia Centrum będzie jed-
nak zależeć od tego, jak 
szybko uda się pozyskać 
kolejne fundusze. Tym 
razem gmina zamierza 
skorzystać ze środków z 
Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska.
- Czekamy na ogłosze-
nie naborów i zamie-
rzamy złożyć wniosek 
na zakup wyposażenia 
- informuje burmistrz 
Marcin Czerniec.
 - Na tą chwilę nie mo-
żemy jeszcze mówić o 
dacie otwarcia Centrum, 
natomiast same prace 
budowlane mają zostać 
ukończone do końca lip-
ca. Z przyczyn od nas 
niezależnych nastąpiło 
przesunięcie terminu 
zakończenia remontu, 
ale musimy uzbroić się 
w cierpliwość.  W tego 
typu obiekcie prace idą 
dość powoli. Trudno 
mówić o przyspiesze-
niu, ponieważ najważ-
niejszy jest właściwy 
efekt końcowy.

Heros Perseusz po-
nownie stoi już w grocie 
Pałacu Marianny Orań-
skiej. Rzeźba oryginal-
nie zdobiła taras wodny 
i została wykonana na 
podstawie dostępnej 
ikonografii.
W trakcie rewitalizacji 
pałacowych tarasów 
pojawiają się już naj-
bardziej charaktery-
styczne elementy, które 
niegdyś zdobiły tę prze-
strzeń. Takim wyjątko-
wym obiektem jest wła-
śnie posąg mitycznego 
Perseusza, którego pier-
wotną figurę zniszczono 
zaraz po wojnie. Odkuty 
ręcznie z jednego bloku 
marmuru karraryjskiego 
i tym samym dokładnie 
odtworzony posąg „Per-
seusza i Andromedy” 
wraz z cokołem liczy so-
bie 3,5 metra wysokości. 
Praca rzeźbiarza trwała 
niemal dwanaście mie-
sięcy i trudno się oprzeć 
efektowi piękna, którym 
na nowo będziemy się 
mogli cieszyć. 

Przed Grotą Perseusza 
będzie się znajdował 
akwen o powierzchni 
lustra wody około 900 
metrów kwadratowych 

z pięcioma tryskający-
mi fontannami, dwie z 
nich będą zwieńczone 
rzeźbami chłopca z gę-
sią i chłopca z rakiem. 
Nad całością będzie gó-
rował trzymetrowy po-
mnik bogini zwycięstwa 
Nike, który będzie odlany 
z brązu i posadowiony na 
10 metrowej granitowej 
kolumnie. 
Projekt jest finansowany 
przez Islandię, Liechten-
stein i Norwegię w ra-
mach funduszy EOG i 
funduszy norweskich.

W ramach programu 
finansowanego z Fun-
duszy Norweskich 
odtwarzamy też ko-
lejne artefakty, które 
były perłami w koronie 
pięknych rzeźb zdo-
biących Pałac Marian-
ny Orańskiej.
-Trwają prace nad od-
tworzeniem dzieła – 
„Personifikacją Renu”. 
Rzeźba znajdowała 
się kiedyś w jednym z 
przednich tarasów pa-
łacowych i tam trafi jej 
wierna replika.
Cały proces odbywa 
się według harmono-
gramu, w oparciu o za-
chowaną ikonografię 
i pod nadzorem służb 
konserwatorskich. Za-
nim powstanie osta-
teczny kształt rzeźby, 
najpierw wykonywany 
jest jej pomniejszony 
„prototyp” w gipsie z 
zachowaniem wszel-
kich proporcji. Następ-
nie powstaje „wersja” w 
glinie, po czym po za-
akceptowaniu każdego 
detalu wszystkich zosta-
nie wykonany ostateczny 
odlew w brązie. 
- Na wszystko jest po-
trzebny czas, aby uzy-
skać oczekiwany i pięk-
ny końcowy efekt, jaki 
cieszyć będzie oczy 
osób odwiedzających 
Kamieniec Ząbkowicki, 
gdy po raz kolejny zbli-
żymy Pałac Marianny 
Orańskiej do wyglądu, 
jaki wyobraziła sobie 
i spełniła założycielka 
tego miejsca - podsu-
mowuje burmistrz. 

Rozpoczęły się długo oczekiwane prace związane 
z budową gminnej farmy fotowoltaicznej w Ka-
mieńcu Ząbkowickim. Po nierozstrzygniętych  
przetargach udało się znaleźć wykonawcę 
budowy farmy. Instalacja ma powstać w cią-
gu najbliższych dwunastu miesięcy, choć jest 
nadzieja, że uda się ukończyć prace wcze-
śniej. Na budowę farmy gmina pozyskała 15 
milionów złotych ze środków zewnętrznych. 
Wkład własny gminy ma wynosić około 2 mi-
lionów złotych. Łączna wartość inwestycji ma 
wynieść niewiele ponad 17 milionów złotych. 
- Umowa została już podpisana - informuje burmistrz 
Marcin Czerniec - procedury niestety trwały długo, bo nie 
wszyscy wykonawcy pomimo wygranego przetargu zdołali 
podjąć rękawicę. Moim zdaniem świadczy to o tym, że ry-
nek jest coraz bardziej problematyczny. 
Jest to niezwykle ważny projekt. Umożliwi produkcję ener-
gii, która będzie sprzedawana na rynku hurtowym. Dla 
naszej gminy oznacza to uzyskiwanie dodatkowych wpły-
wów do budżetu gminy na realizację ważnych zadań go-
spodarczych. Spodziewać się także można, że instalacja 
otworzy nowe perspektywy dla inicjatyw gospodarczych 
na okolicznym terenie.
Zdaniem burmistrza 2 miliony złotych, które gmina bę-
dzie musiała zainwestować z własnych środków, bar-
dzo szybko się zwrócą. 
- Nasze wydatki na energię znacznie przekroczyły już pół 
miliona złotych rocznie i zbliżają się do kwoty 700 tysięcy. 
A wiemy doskonale, że w najbliższych latach będą nadal 
rosły, więc tym bardziej ma znaczenie zapewnienie bez-
pieczeństwa energetycznego gminy - mówi - niewątpliwie 
oprócz bieżących potrzeb uda się uzyskać jeszcze sporą 
nadwyżkę, która zostanie spożytkowana na inne cele. 
Farma powstanie na terenie graniczącym z sołectwem 
Suszka, gdzie gmina posiada swoje grunty. W miejsco-
wym planie zagospodarowania przewiduje się kolejne in-
westycje proekologiczne związane z rozwojem fotowoltai-
ki oraz strefy aktywności gospodarczej.
Obecnie niwelowany jest areał położony przy drodze pro-
wadzącej do sołectwa Suszka należącym administracyjnie 
jeszcze do miasta Kamieniec Ząbkowicki. Po przygoto-
waniu ponad 4-hektarowego obszaru zostanie on wygro-
dzony i wówczas ruszą prace montażowe wraz z budową 
przyłącze energetycznego do stacji GPZ Śrem. To odci-
nek mierzący prawie 5 kilometrów, ale jest konieczny do 
wykonania. Tak duża ilość produkowanej energii wymaga 
osobnej linii przesyłowej, aby możliwe było wpięcie do kra-
jowego systemu sieci elektroenergetycznych.

DOBRE WIEŚCI

PODPISANO UMOWĘ

NA BUDOWĘ GMINNEJ

FARMY

FOTOWOLTAICZNEJ
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UROCZYSTOŚCI

Tak zwany Indywidual-
ny Program Zatrudnienia 
Socjalnego zawierany był 
572 razy, a kwota moty-
wacyjnych premii integra-
cyjnych wyniosła łącznie 
ponad 102 tysiące zło-
tych. Ogrom prac, jakie 
wykonali uczestnicy na te-
renie całej gminy i przygo-
towywany rokrocznie front 
robót dają pewność dal-
szego funkcjonowania tej 
instytucji. Warto podkre-
ślić, że jest to jedyna tego 
typu instytucja na terenie 
powiatu ząbkowickiego i 

jedna z nielicznych w Wo-
jewództwie Dolnośląskim. 
Łącznie na terenie kraju 
funkcjonuje około stu tego 
typu placówek.
- Bardzo pozytywnie 
oceniam ideę powsta-
nia Centrum i cieszę 
się, że udało nam się 
powołać do życia taki 
podmiot pomimo wielu 
trudności i braku wspar-
cia zewnętrznego.  Po-
trzebne były determi-
nacja, poczucie misji i 
dobra wola samorządu  
- mówi burmistrz Mar-

10 lat istnienia Centrum

Integracji Społecznej
Centrum Integracji Społecznej w Kamieńcu Ząbkowickim obcho-
dzi w tym roku dziesiątą rocznicę swojego istnienia. Przez ten 
czas aktywność w centrum podjęło ponad pół tysiąca osób, a 
łączna kwota świadczeń integracyjnych pozyskanych przez sa-
morząd dla uczestników wyniosła prawie 5,5 miliona złotych.

cin Czerniec - ponad pół 
tysiąca osób, które było i 
jest uczestnikami przed-
sięwzięcia, miały swoje 
miejsce zatrudnienia, czu-
ły się  potrzebne, mogły 
zdobyć nowe umiejętno-
ści. Ponieważ utworze-
nie Centrum zbiegło się z 
rozpoczęciem odbudowy 
pałacu, mogliśmy zapew-
nić front robót. Jest to bar-
dzo istotne, bo wystarczy 
przypomnieć centrum po-
wiatowe, które pozyskało 
wsparcie z ówczesnego 
urzędu marszałkowskiego 

a mimo to funkcjonowa-
ło tylko przez pół roku. W 
tamtym czasie nikt nie dał 
nam żadnych pieniędzy. Z 
własnych środków gminy 
przygotowałem zabezpie-
czenie na wstęp. Wyko-
nany został ogrom prac, 
których efekty były i są wi-
doczne. W wielu wypad-
kach do wykonania róż-
nych zadań musielibyśmy 
wynająć firmy zewnętrzne 
i ponieść znacznie wyższe 
koszty. Dlatego z perspek-
tywy dziesięciu lat oce-
niam powołanie Centrum 
jako wielki sukces. 5,5 
miliona złotych to  pie-
niądze, które pozyska-
liśmy z funduszu pracy 
dla naszych mieszkań-
ców i zostały wydane w 
naszym środowisku i w 
naszych sklepach. Tych 
pieniędzy nie byłoby, 
gdyby nie Centrum. 
Z okazji dziesięciolecia 
zorganizowano uroczy-
ste spotkanie z uczest-
nikami. 
- Chciałbym wyrazić 
ogromny szacunek i 

podziękowania dla ca-
łej naszej załogi - do-
daje burmistrz -  pod-
czas spotkania dało się 
zauważyć, że miesz-
kańcy autentycznie czu-
ją się zintegrowani, co 
pokazuje, że idea Cen-
trum była jak najbardziej 
właściwa. 
- Chciałbym również 
bardzo podziękować 
ministrowi Michałowi 
Dworczykowi, któremu 
przedstawiałem koniecz-
ność zmian prawnych w 
zakresie funkcjonowania 
centrów. Wszystkie one 
zostały uwzględnione. 
Zmieniła się wysokość 
świadczenia, wydłużono 
indywidualne programy 
zatrudnienia. Nadal uwa-
żam, że zapotrzebowanie 
na Centra Integracji Spo-
łecznej jest bardzo duże i 
w każdej gminie naszego 
kraju znalazłoby się grono 
osób, które z korzyścią dla 
obu stron chętnie skorzy-
stałyby z takiej możliwości - 
podsumowuje burmistrz.

„Sprzątanie Świata” w wykonaniu uczennic i uczniów klas 8 Szkoły Podstawowej 
nr 2 sprawiło, że nasza kamieniecka cząstka świata odzyskała czystość. 
- Oby każdy zrobił coś od siebie, a wszystkim byłoby łatwiej i przyjemniej 
żyć w czystym otoczeniu. Dziękuję Wychowawcy i Młodzieży za tę społecz-
nie ważną inicjatywę i dziękuję za fotografie, które udostępnił Pan Grzegorz 
Czachor - podsumował burmistrz Marcin Czerniec. 

Sprzątali swoją „Małą Ojczyznę”
MŁODZIEŻ
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Do końca lipca ma trwać przebudowa drogi na osiedlu 
XXX - lecia w Kamieńcu Ząbkowickim. 
- Szybkie ukończenie prac bardzo nas cieszy, ponie-
waż remont łączy się z dużą uciążliwością dla miesz-
kańców. Jest to jedna z głównych dróg wewnętrznych 
na terenie miasta, więc wszystkim bardzo zależy, żeby 
była ona zakończona jak najszybciej - mówi burmistrz 
Marcin Czerniec.     

W Starczowie zakończono budowę zbiorni-
ka retencyjnego, zaś w  Sosnowej wykonano 
odmulenie nieczynnego zbiornika i przysto-
sowanie go do gromadzenia wody. Wszystko 
to ma chronić mieszkańców przed skutkami 
nawałnic.
- Na tą chwilę, mimo ostatnich intensywnych opadów 
deszczu, nie mamy żadnych zgłoszeń z sołectwa Star-
czów. Można więc powiedzieć, że zbiorniki spełniają 
swoją rolę - mówi burmistrz Marcin Czerniec - nasza 
dokumentacja przewiduje budowę kolejnych zbior-
ników. W dalszym ciągu jesteśmy jednak na etapie 
trudnych uzgodnień z Ośrodkiem Hodowli Zarodowej. 
Zabiegamy, by Ośrodek wyraził zgodę na realizację 
zbiornika w górnej części Starczowa, który ma chro-
nić mieszkańców przed wodą napływającą z terenów 
leżących powyżej. Niestety, pomimo tego, że w naszej 
ocenie budowa grobli będzie najlepszym rozwiąza-
niem, w dalszym ciągu czekamy na odpowiedź OHZ 
jakie są przeszkody w budowie i dlaczego są one na 
tyle trudne, że nie może nam zostać udzielona zgoda 
aby to przedsięwzięcie mogło zostać wykonane. 

We wrześniu zakończą się prace przy budowie budynku komunalnego w Ka-
mieńcu Ząbkowickim. Inwestycja została zrealizowana  przy wsparciu ze stro-
ny Banku Gospodarstwa Krajowego w wysokości 85% wartości inwestycji. 

Gmina Kamieniec stara 
się o kolejne fundusze na 
inwestycje. Ostatnio pozy-
skała środki zewnętrzne 
w wysokości 30 tysięcy 
złotych na konserwację 
rowu melioracyjnego w 
Pomianowie. Obecnie 
gmina oczekuje na ogło-
szenie wyników naboru na 
remonty dróg. Złożone zo-
stały wnioski na remonty 
dróg Zamkowej i Krzyżo-
wej. 
Do funduszy związanych 
z rewitalizacją zabytków 
zostały z kolei złożone 
między innymi wnioski na 

Niedługo przed wybuchem pandemii w gminie Kamieniec rozpoczęto montaż sieci 
gazowej. W ówczesnych realiach gazyfikacja miejscowości była dużym sukcesem, 
niestety, wojna, która wybuchła w ubiegłym roku w Ukrainie wywołała ogromny 
wzrost cen. Niemal z dnia na dzień gaz stracił swoją atrakcyjność jako tanie paliwo. 
Jak dzisiaj wyglądają perspektywy rozwoju sieci?

DOBRE WIEŚCI

Wnioski o kolejne 
fundusze na inwestycje

remont kaplicy w miej-
scowości Mrokocin, przy 
dawnym założeniu dwor-
skim, kaplicy na terenie 
danego cmentarza ewan-
gelickiego przy ulicy Ząb-
kowickiej w Kamieńcu, 
dawnych basenów wod-
nych zlokalizowanych w 
głębi parku pałacowego 
i odbudowę portalu wej-
ściowego do Pałacu wraz 
ze stolarką okienną ścia-
ny frontowej.

Są to ważne obszary, wy-
magające prac budow-
lanych, ale bez środków 

Budynek będzie 
gotowy we wrześniu

- Zawsze potrzeby są 
większe od możliwości, 
dlatego nie ma jeszcze 
gotowej listy mieszkań-
ców, którym zostaną 

przydzielone mieszkania 
komunalne - informuje 
burmistrz Marcin Czerniec 
- podczas ostatniej wizyty 
ministra Michała Dworczyka 

rozmawialiśmy o kolejnych 
inwestycjach, które są bar-
dzo potrzebne i możliwo-
ściach ich realizacji na tere-
nie gminy Kamieniec Ząbk.

Jakie są perspektywy 
rozwoju sieci gazowej?

- Stacja regazyfikacyjna 
obsługuje wszystkie nasze 
budynki oświatowe - mówi 
burmistrz Marcin Czer-
niec - nitka na osiedle XXX 
- lecia może zostać dopro-
wadzona, ale na tą chwilę 
inwestycja została wstrzy-

mana. Chodzi tu o ogrom-
ny wzrost cen gazu. Na tą 
chwilę PSG nie prowadzi 
działań związanych z roz-
budową sieci, aczkolwiek 
otrzymaliśmy informację, że 
spółka jest zainteresowana 
podjęciem dalszych działań.  

BEZPIECZEŃSTWO

zewnętrznych nie są one 
możliwe do realizacji - 
mówi burmistrz Marcin 
Czerniec. 
Ze względu na duże koszty 
prace mają zostać podzie-
lone na etapy. 
Mauzoleum hrabiowskiej 
rodziny von der Rocke - 
Volmerstein z Mrokocinia 
po rewitalizacji ma zostać 
udostępnione do zwiedza-
nia.  
W kaplicy cmentarza ewan-
gelickiego w Kamieńcu w 
przyszłości ma powstać la-
pidarium.

Trwa przebudowa 
drogi na osiedlu 
XXX - lecia

Ochronią 
mieszkańców przed 
skutkami nawałnic

Na terenie gminy Kamieniec Ząbkowicki nie mamy więk-
szych problemów związanych z uchodźcami z Ukrainy. 
Na tą chwilę ich liczba jest niewielka. W większości miesz-
kają oni w prywatnych mieszkaniach - wyjaśnia szef ka-
mienieckiej gminy. - Wydaje mi się, że po pierwszej fazie, 
która była wypełniona empatią, chęć pomocy stopniowo 
wygasa. Być może jest to już element zmęczenia sytu-
acją, która ma miejsce, gdyż mieszkańcy chcą wreszcie 
normalności i spokoju. Na pewno każdy chciałby już za-
kończenia konfliktu. Niestety, jak widzimy przekazy me-
dialne nie napawają optymizmem.  

Problemów 
z uchodźcami nie ma

Dolnośląska Służba Dróg i Kolei rozstrzygnęła przetarg na przebudowę drogi wojewódz-
kiej na odcinku prowadzącym z Paczkowa do Kamieńca Ząbkowickiego. Wykonanie 
prac będzie kosztowało ponad 100 milionów złotych. Remont drogi ma trwać 3 lata.
- Prace nie zaczną się od razu, ponieważ remont jest planowany w systemie „za-
projektuj i wybuduj”. Będzie więc potrzebny czas na przygotowanie dokumentacji 
- informuje burmistrz Kamieńca Marcin Czerniec - Dla nas ma to bardzo duże zna-
czenie i jednocześnie wyraźny sygnał, że nasze postulaty i prośby przyniosły oczekiwa-
ne efekty. Obecnie „betonówka” jest w bardzo złym stanie a główne problemy to niebez-
pieczne drzewa, które grożą złamaniem oraz brak chodników w Byczeniu. 

Wykonanie prac będzie kosztowało 
ponad 100 milionów złotych

Wiąże się to jednak z we-
wnętrznymi ustaleniami po-
między wspólnotami miesz-
kaniowymi. Przypuszczam, 
że mając na względzie okolicz-
ności, jakiekolwiek inwestycje 
w rozbudowę sieci zostaną 
odsunięte na dalszy czas.
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Niebawem mają zakończyć się ostatnie prace budowlane na tere-
nie kompleksu sportowo - rekreacyjnego „Kamienieckie Doły” w 
Kamieńcu Ząbkowickim.
- Budynki szatniowo - sanitarne są już w stanie surowym, zamkniętym. Teraz trwają  
prace wykończeniowe wewnątrz. Rozpoczęły się też nasadzenia wokół kompleksu - 
informuje burmistrz Marcin Czerniec.
Pierwszą imprezą, jaka odbędzie się na terenie „Kamienieckich Dołów”, będą gminne 
dożynki połączone z ofi cjalnym otwarciem kompleksu. 
Budowa Kamienieckich Dołów została podzielona na trzy etapy. Kosztowała łącznie 
około 7,5 miliona złotych, z czego zdecydowana większość pochodziła ze środków 
zewnętrznych. Dofi nansowania pochodziły z ministerstwa sportu, Rządowego Fun-
duszu Inwestycji Lokalnych oraz z Polskiego Ładu. 
- Gdybyśmy teraz przystąpili do budowy, inwestycja kosztowałaby co najmniej 
dwa razy tyle - mówi burmistrz - zagospodarowanych zostało kilka hektarów po-
wierzchni, co musiało trochę trwać, a pozyskiwanie pieniędzy musiało zostać roz-
łożone na kilka etapów. Nie było niestety możliwości, żeby pozyskać jednorazo-
wo fundusze na budowę całego kompleksu. Ale myślę, że efekt prac jest zgodny z 
oczekiwaniami naszych mieszkańców i wszyscy będą zadowoleni, a czas nie został 
zmarnowany.

Niebawem mają 
zakończyć się ostatnie 
prace budowlane

Po raz trzeci w Starczowie odbyło się „Sobótko-
we Śpiewanie”. Przegląd Zespołów Ludowych 
organizowany w naszej gminie z roku na rok na-
biera rozmachu. Staje się coraz bardziej wielkim 
spotkaniem integrującym środowisko zespołów 
śpiewaczych z wielu sołectw także spoza naszej 
gminy. 
Wydarzeniu patronował poseł RP Marcin Gwóźdź, a go-
ściem był senator RP Aleksander Szwed. 
„Sobótkowe Śpiewanie” było połączone z „Bitwą Regio-
nów”. Stało się tak dzięki inicjatywie wrocławskiego od-
działu Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. Był wśród 
nas obecny dyrektor Tomasz Krzeszowiec. Atrakcją 
tego punktu programu były prezentacje potraw przygoto-
wanych przez Koła Gospodyń Wiejskich, spośród których 
profesjonalne jury wyłoniło najlepsze kulinarne propozy-
cje.  Nie zabrakło interesujących stoisk Agencji Restruk-
turyzacji i Modernizacji Rolnictwa, Lasów Państwowych, 
Wojska Obrony Terytorialnej i Ochotniczej Straży Pożar-
nej. Z całą pewnością organizacja i przebieg tego spo-
tkania należy zaliczyć do udanych dzięki entuzjazmowi 
uczestników, którzy śpiewem, tańcami, muzyką i kulina-
riami sprawili, że „Sobótkowe Śpiewanie” coraz mocniej 
wpisuje się w kalendarz życia naszej lokalnej społeczno-
ści, ale też przyciąga do nas gości z regionu.

Przebudowa budynku w Doboszowicach na potrzeby Gminnego Centrum Pielę-
gnacyjno - Opiekuńczego idzie zgodnie z planem. 
Ułożone zostało już nowe pokrycie dachowe na całym obiekcie. Powstał także 
nowy strop, dzięki któremu uzyskano dodatkową powierzchnię na pomieszczenia 
dla pacjentów. Wykonane zostały również prace wyburzeniowe i przemurowania 
pod kątem poszerzonych przejść pomiędzy pomieszczeniami. Konstruowany jest 
również luk windowy w obiekcie. 
Zakończenie prac przewidziane jest na pierwszy kwartał 2024 roku. W centrum 
będzie 30 miejsc dla osób wymagających całodobowej i profesjonalnej opieki.

NA FINALE

Dla trzydziestu pensjonariuszy

KULTURA

„Sobótkowe 
Śpiewanie”
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WYDARZENIA

Powiatowe Zawody Strażackie odbyły się w Tar-
nowie. Impreza jest przede wszystkim spraw-
dzianem sprawności ochotniczych straży po-
żarnych, potem swego rodzaju rywalizacją, ale 
też dobrą okazją do doskonalenia umiejętności 
oraz spotkań integrujących druhny i druhów z 
OSP.

Gminę Kamieniec Ząbkowicki reprezentowała Mło-
dzieżowa Drużyna Pożarnicza z Ożar. Ekipa przy-
była na zawody w ponad 30-osobowym składzie 
tworząc cztery zespoły.

W przepięknej aurze wio-
sennej zieleni rozpoczęło 
się Święto Tulipanów 2023 
w Kamieńcu Ząbkowic-
kim.  Zawody wędkarskie 
były pierwszym punktem 
programu. Wokół stawu w 
pobliżu Pałacu Marianny 
Orańskiej, mimo niesprzy-
jającej pogody, zgroma-
dziło się wielu amatorów 
wędkowania, a emocji nie 
zabrakło. Po południu na 
muzycznej scenie zaśpie-
wała młodzież ze Szko-
ły Muzycznej I Stopnia z 
Ząbkowic Śl., a wieczorem 
sceną na kamienieckich 
błoniach zawładnął zespół 
Kordian. 
- Cieszę się bardzo, że 
pogoda nie okazała się 
przeszkodą, by dobrze 
bawić się - podkreślił bur-
mistrz Marcin Czerniec. 
W czasie kamienieckie-
go świętowania odbyło 
się 75-lecie kamieniec-
kiego Koła Łowieckiego 
„Jeleń”. Datę tą uczczono 
Mszą św. w kościele para-
fi alnym w oprawie muzycz-
nej Zespołu Sygnalistów 
„Odgłosy Kniei”. Liturgia 
z takim brzmieniowym tłem 
była szczególnie podniosła 
i z pewnością można było 
wzmocnić się duchowo. 
Następnie drugim akcen-
tem święta było otwarcie 
wystawy i koncert zespołu 

„Odgłosy Kniei” w centrum 
wystawienniczym „Czerwo-
ny Kościółek”. Była też pre-
zentacja plenerowa, która 
spodobała sie z pewnością 
osobom interesującym się 
przyrodą i łowiectwem. 
Zespół PATIO Sax Band 
swoim popołudniowym 
koncertem na tarasie Pa-
łacu Marianny Orańskiej 
sprawił, że zwykli słucha-
cze i wybredni melomani 
znaleźli się w pięknej au-
rze muzycznej.  Repertuar 
przygotowany i wykonany w 
ramach Festiwalu Muzycz-
nego „Imieniny Marianny”, 
prezentowany przez prof. 
Piotra Rojka – wielkiego 
przyjaciela Kamieńca Ząb-
kowickiego, urzekał różno-
rodnością wątków muzycz-
nych i dynamicznym stylem 
aranżacji. 
-  Dziękuję młodym arty-

stom za cudowny występ 
i cieszę się niezmiernie, że 
mogliśmy po raz kolejny 
gościć w Pałacu Marianny 
Orańskiej tak znamienitych 
wirtuozów. Dziękuję też 
wszystkim osobom, któ-
re włączyły się w obcho-
dy jubileuszu łowieckiego 
i sprawiły, że tegoroczne 
Święto Tulipanów w Ka-
mieńcu Ząbkowickim mia-
ło tak szczególny akcent. 
Słowa uznania i wdzięczno-
ści przekazuję wszystkim 
organizatorom dwudnio-
wego wydarzenia z ekipą 
Gminnego Centrum Kul-
tury. Cieszę się każdym 
spotkaniem i wieloma do-
brymi rozmowami. Mimo 
chłodnej pogody, atmos-
fera wszystkich wydarzeń 
była bardzo ciepła - pod-
sumował Marcin Czerniec. 

ŚWIĘTOWANIE
Z TULIPANAMI W TLE

Doskonalą swoje 
umiejętności 

Z ŻYCIA OSP
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Order „Serca Matkom” otrzymała Pani Barbara Przemyska – mieszkanka sołectwa 
Sławęcin. Burmistrz wraz z wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Sylwią Demidowicz gra-
tulował w imieniu samorządu gminy Kamieniec Ząbkowicki tego wyróżnienia, które jest 
wyrazem szacunku za wieloletnie zaangażowanie w życie społeczności wiejskiej. Bur-
mistrz gratulował też Pani Emilii Michalik z Doboszowic, która również otrzymała to 
niezwykłe wyróżnienie. 
Odznaczenia wręczył prezes dolnośląskiego Związku Rolników Kółek i Organizacji 
Rolniczych Marek Świątek, dzięki któremu kolejne mieszkanki naszej gminy zosta-
ły docenione za pracę na rzecz dobra wspólnego. 

W sołectwie Mrokocin celebrowane były uroczystości od-
pustowe. Liturgię Mszy św. sprawował ks. Wojciech Drab, 
jako że miejscowa społeczność należy do parafii w Dobo-
szowicach. Po przeżyciach duchowych był czas na spo-
tkanie z mieszkańcami i sołtyską Emilią Czerniawską w 
świetlicy wiejskiej. 
- Każde takie wydarzenie wnosi nowe pomysły, po-
zwala lepiej rozumieć potrzeby mieszkańców i podzie-
lić się planami na przyszłość - skomentował obecny 
na uroczystościach burmistrz Marcin Czerniec. 

Cudownie radosne dzieci przedstawiły piękny program z 
okazji Dnia Mamy i Dnia Taty w Szkole Podstawowej nr 
2. Kolory, śpiew, muzyka, taniec – to wszystko doskonale 
przygotowane i zaprezentowane. Z pewnością Rodzice 
mogą się czuć dumni ze swoich córek i synów. 
- Jesteśmy wdzięczni za tę szczególną okazję do tego, 
by spotkać się z młodszymi i starszymi mieszkańcami 
naszej gminy - podkreślił burmistrz  Marcin Czerniec. 

OŚWIATA ODZNACZENIA

Za pracę na rzecz 
dobra wspólnego

Grupa młodzików z Akademii Piłkarskiej „GOAL Kamieniec Ząbkowicki” zakoń-
czyła sezon z awansem do wyższej klasy. Pamiątkowe medale zostały rozdane, a 
teraz trzeba tylko trzymać kciuki za kolejne sukcesy.  
Burmistrz wraz z przewodniczącą Rady Miejskiej Bernadetą Chodasewicz gratulowali 
pracowitości i wytrwałości na murawie młodym adeptom piłkarstwa.

Sezon zakończony 
awansem do wyższej klasy

SPORT

Rodzice mogą 
czuć się dumni

UROCZYSTOŚCI KOŚCIELNE

Uroczystości 
odpustowe


